
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 22 stycznia 2007 roku

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Teresa Wąsowicz-Kierownik Wydziału Polityki Społecznej, Dariusz Pietrzykowski-Klub Sportowy
 „ Górnik Piaski”, Maria Kańtoch-Uczniowski Klub Sportowy „ Olimp” , Tomasz Sołtysik- MCKS, Janina 
Wcisło-  Miejski  Szkolny  Związek  Sportowy,  Przemysław  Szałański-Młodzieżowy  Klub  Sportowy 
„Piaski”.
Posiedzenie Komisji prowadził:

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar
Porządek posiedzenia komisji:

1. Zatwierdzenie Planu pracy Komisji na rok 2007.
2. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 
3. „Akcja Zima”- proponowany plan ferii dla dzieci w mieście.
4. Analiza działalności klubów sportowych w 2006r. i plany na rok 2007. 
5. Sprawy różne.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Dzisiejsze  posiedzenie  rozpoczniemy  od  omówienie  punktu  4  porządku  obrad  tj.  analizy 
działalności  klubów  sportowych  w  2006r.  i  plany  na  rok  2007.  Proszę  przedstawicieli 
poszczególnych klubów o omówienie materiału.

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- /Przedstawił analizę działalności klubu sportowego w 2006r. i plany na 2007r.- materiał stanowi 
załącznik do protokołu/

Hanna Szołowska                   -               Członek Komisji  

- Mam pytanie dotyczące siedziby klubu?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Czeladź, ul. Sportowa 2

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Jak procentowo wygląda udział środków gminy w stosunku do całości?
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Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- 100%.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy państwo podejmujecie starania na pozyskiwanie środków z zewnątrz?, proszę zastanowić się 
by stworzyć  wspólny  system,  oczywiście  przy  udziale  urzędu  miejskiego,  system promocji  by 
wspólnymi siłami starć się pozyskiwać sponsorów. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałem sprostować, że nie jest to 100% dlatego że członkowie klubu z godnie ze statutem płacą 
składki. Minimalna stawka składki wynosi 1 zł miesięcznie. Po drugie zawodnicy tenisa stołowego 
i klub pozyskują sponsorów, którzy finansują sprzęt  sportowy dla tenisistów. Organizowane są 
imprezy, za co również pozyskujemy pieniądze. 

- Klub w styczniu uzyskał  statut  organizacji  pożytku publicznego i  liczymy na jedno procentowe 
odpisy wszystkich członków i myślę, że tych środków uda się pozyskać nie mało.

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Jaka ilość osób była w Sierakowie na obozie?

Janina Wcisło                   -                             Miejski Szkolny Związek Sportowy ( trener lekkiej atletyki)  

- Na obozie było 14 osób.
- /Omawia działalność lekkiej atletyki w mieście- załącznik do protokołu/

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Ile mamy w sekcji lekko atletów?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- 24 osoby.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy wszyscy członkowie czyli 335 osób są aktywnymi uczestnikami?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Tak. To są członkowie klubu i aktywnie uczestniczą w zajęciach.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy odbywa się selekcja?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Największa selekcja jest jeśli chodzi o piłkę nożną.
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Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Jaki procent uczestników stanowią mieszkańcy Czeladzi?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Praktycznie 100%.

Hanna Szołowska                         -               Członek Komisji  

- Zrozumiałam, że członkami klubu jest młodzież. Jak zatem odbywają się walne zgromadzenia 
stowarzyszenia?, jakie ta młodzież ma status członka?, na jakich zasadach się to odbywa?

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Klub na statut. Jeżeli chodzi o walne zgromadzenie to prawo wyborcze ma tylko osoba dorosła. 
Członkami klubu nie muszą być tylko trenerzy, są to również osoby z poza klubu. Są deklaracje 
członkowskie  i   statut  mówi  o tym jak wybierani  są przedstawiciele  poszczególnych sekcji  na 
walny  zjazd.  Są  delegacje  poszczególnych  sekcji  zęby  zrównoważyć  zarząd.  Delegacji  są 
pełnoletni. Statut jest zatwierdzony przez Sąd.

Hanna Szołowska                         -               Członek Komisji  

- Jakie jest średnie wynagrodzenie trenera?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Uzależnione to jest od liczby godzin tygodniowo i czy grupa bierze udział w rozgrywkach. 

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Czy jest system motywacyjny dla uczestników i jednocześnie dla trenerów?

Janina Wcisło                   -                             Miejski Szkolny Związek Sportowy ( trener lekkiej atletyki)  

- Nie ma stypendiów. Jeśli zostaną  pieniądze to na koniec roku organizowane jest ognisko z 
kiełbaskami i są nagradzani trzej najlepsi zawodnicy.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaka jest ilość grup rozgrywkowych, które biorą udział w lidze?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Piłka nożna 4 grupy, siatkówka 2, tenis stołowy 1 grupa, lekkoatletyka 1 drużyna, piłka koszykowa 
3 grupy.

- Są trzy grupy, które nie biorą udziału w lidze.

Krystian Dąbrowski                             -                             Członek Komisji   

- Gdzie są największe braki, potrzeby?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Brakuje na opłaty sędziowskie. Dotacja w 2006 roku była mniejsza prawie o 50.000 zł niż w roku 
2006.
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Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Proponuję by wszystkie kluby opracowały w terminie do 9 lutego materiał obejmujący statut, 
sprawozdanie z działalności klubu w 2006r., plany na 2007r., sprawozdanie finansowe oraz 
harmonogram imprez. Proszę panią kierownik Wąsowicz o dopilnowanie tej kwestii.

Krystian Dąbrowski                             -                             Członek Komisji   

- Czy baza treningowa jest odpowiednia?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- Zajęcia są głównie prowadzone na hali, prowadzone są również w Gimnazjum Nr 2, w Zespole 
Szkół gdzie na sztucznej murawie prowadzone są zajęcia piłki nożnej, odbywają się tam również 
zajęcia tenisa stołowego.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Czy płacicie państwo za wynajem sal?

Tomasz Sołtysik                     -                             Miejski Czeladzki Klub Sportowy  

- 100% jest bezpłatne.

Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- /Omawia sprawozdanie z działalności klubu, materiał stanowi załącznik do protokołu/

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaka jest stawka dla trenera?

Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- od seniorów 500zł netto, od juniorów 400 zł, od klasy naborowej 250 zł.

Czesław Badura                            -                             Członek Komisji  

- Od czego zależy powiększenie sekcji, jakiej pomocy oczekuje pan od Miasta?

Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- Chcielibyśmy zacząć zajęcie w Szkole Podstawowej Nr 7 od tych najmłodszych. 
- Na Piaskach jest stadion asfaltowy, który jest bardzo zniszczony i tutaj mamy prośby żeby tam 

stworzyć dwa korty ze sztuczną nawierzchnią. Stadion ten wykorzystywany jest non stop. Jest 
to potrzebne dla mieszkańców Miasta.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Jak wygląda promocja tej organizacja pożytku publicznego?
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Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- Poprzez rozplakatowanie.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jak często odbywają się zajęcia?

Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- Grupa naborowa jeszcze nie wystartowała. Juniorzy mają zajęcia 3 razy w tygodniu, klasa A 4 
razy w tygodniu.

Teresa Kosmala                            -                             Przewodnicząca Rady Miejskiej  

- Czy wykorzystywane są sale gimnastyczne w szkołach do zajęć?

Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- Korzystamy z sali gimnastycznej w Gimnazjum Nr 3. Ponadto MCKS i CKS  oddały nam 2 
jednostki na hali.

Janina Wcisło                   -                             Miejski Szkolny Związek Sportowy   

- /Omawia  sprawozdanie  z  działalności  stowarzyszenia,  materiał  stanowi  załącznik  do 
protokołu/

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaka jest łączna ilość osób uczestniczących w zajęciach?

Janina Wcisło                   -                             Miejski Szkolny Związek Sportowy   

- 700 w zajęciach rekreacyjnych i 400 w zajęciach sportowych.  To jest łącznie 7 szkół.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaka jest stawka dla prowadzącego zajęcia?

Janina Wcisło                   -                             Miejski Szkolny Związek Sportowy   

- 18 zł brutto za godzinę.

Teresa Kosmala                            -                             Przewodnicząca Rady Miejskiej  

- Co się działo dotychczas?, ponieważ nie ma obecnie przyrządów do lekkiej atletyki ale kiedyś 
były.  Musimy  na  to  znaleźć  miejsca.  Proponuję  by  zrobić  przegląd  wszystkich  boisk 
sportowych i przyszkolnych. 

Marian Kita                       -                             Członek Komisji  

- Należy  podkreślić,  iż  trenerzy  nie  posiadają  praktycznie  żadnych  urządzeń  do odbywania 
zajęć z lekkiej atletyki. Dlatego tez klub ten powinien nazywać się klubem biegaczy. Stadion 
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na  dzień  dzisiejszy  upadł  i  nie  ma  urządzeń  do  uprawiania  lekkiej  atletyki.  Nie  mamy 
możliwości prowadzenia na dzień dzisiejszy sekcji lekko atletycznej. 

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Uważam, ze powinniśmy wspierać naszych mieszkańców i doprowadzić do tego, żeby stadion 
wyglądał jak stadion, a nie jak zarastające boisko. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałbym  się  odnieść  do  wypowiedzi  dot.  budowy  kortów.  Uważam,  że  powinny  być 
wybudowane trzy. 

Maria Kańtoch                -                             Uczniowski Klub Sportowy „ Olimp”  

- /Przedstawia sprawozdanie z działalności klubu, materiał stanowi załącznik do protokołu/.

Marian Kita                       -                             Członek Komisji  

- Ile godzin otrzymujecie państwo ze Szkolnego Związku Sportowego?

Maria Kańtoch                -                             Uczniowski Klub Sportowy „ Olimp”  

- 2 godziny na koszykówkę klas 1-3, 2 godziny na siatkówkę. Wszystkich godzin jest 13 godzin. 
W tym 3 godziny rekreacji, 4 godziny dla klas 1-3, pozostałe godziny to godziny sportowe.

Teresa Kosmala                            -                             Przewodnicząca Rady Miejskiej  

- Dotacje na zadania pozalekcyjne są dla Szkolnego Związku, który współpracuje z „Olimpem”. 
Czy Szkolny Związek Sportowy zleca zadania pozalekcyjne klubowi „ Olimp”? Czy wolontariat 
w klubie „Olimp” jest sformalizowany czy nie?

Maria Kańtoch                -                             Uczniowski Klub Sportowy „ Olimp”  

- Nie sformalizowany. Jest to stowarzyszenie zwykłe posiadające osobowość prawną. Naszym 
przedstawicielem jest Starostwo. W sprawach formalno-prawnych podlegamy Starostwu.

Marian Kita                       -                             Członek Komisji  

- Ile jest godzin SKS?

Maria Kańtoch                -                             Uczniowski Klub Sportowy „ Olimp”  

- 13 godzin w tygodniu razem wzięte. Są to dawne SKS’Y.

Teresa Kosmala                            -                             Przewodnicząca Rady Miejskiej  

- To jest też wynikiem pewnego wykonania pewnego programu oszczędności wykonanego w 
poprzedniej  kadencji  przez  burmistrza  Szaleńca.  Tzn.,  że  te  czynności,  które  przedtem 
wykonywali nauczyciele mając godziny dodatkowe i dzisiaj nauczyciele nie mają możliwości 
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godzin  dodatkowych  bo  nie  ma  w  budżecie  pieniędzy  na  dodatkowe  godziny,  zostało  to 
przeniesione do dotacji organizacji użytku publicznego. 

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- /Prezentuje działalność nowego stowarzyszenia, materiał stanowi załącznik do protokołu/
- Mam pytanie do Komisji ile kosztowała renowacja boiska przy ul. Wiejskiej?

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Komisja nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Nie ma pani Skarbnik, która taką wiedzę 
posiada. Ja zorientuję się i postaram się udzielić odpowiedzi na to pytanie. 

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- /Prezentuje działalność nowego stowarzyszenia, materiał stanowi załącznik do protokołu/
- W mieście powinna działać Rada Sportu, której nie ma. 

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Uważam, że powinniśmy zaproponować powołanie Rady Sportu.

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Czy  to  musi  być  klub  sportowy?  Uważam,  że  są  to  sekcje  wyczynowe  i  nie  mówimy  o 
rekreacji. O rekreacji mówimy w towarzystwie krzewienia kultury fizycznej w tzw. TKKF. Klub 
sportowy zainteresowany jest wynikiem i miejscem na podium.

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Chciałem powiedzieć,  że  pan  radny się  myli.  Ja  panu  radnemu mogę zostawić  ustawę  o 
kulturze fizycznej.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Kluby sportowe zrzeszają się w związki sportowe. Zgadzam się z radnym Kitą co do nazwy, że 
jest to klub, a klub jest organizacją sportową, a nie organizacją rekreacyjną.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Podkreślam, że zostanie przygotowany materiał zbiorczy, który będzie zawierał odpowiedzi na 
państwa pytania. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy celem działania tego klubu są działania rekreacyjne?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  
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- Nie znam takiego pojęcia.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaki jest charakter działalności klubu?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, popularyzacja piłki nożnej, siatkówki i koszykówki.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałbym dowiedzieć się gdzie jest siedziba?, ilu jest członków.

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Ja podpisałem umowę, prowadzę zajęcia korzystając z zaplecza MOSiR.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy są wykwalifikowani instruktorzy?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Korzystamy z zaplecza instruktorskiego MOSiR,u , z którym podpisaliśmy umowę.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji  

- Ile osób do tej pory skorzystało z zajęć?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Z zajęć korzysta 18 osób, są to 3 drużyny po 6 osób. Są to drużyny piłkarskie. Są to osoby 
dorosłe.

- Mamy dwie godziny zajęć na hali MOSiR w niedziele od 8.00 do 10.00.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Hala MOSiR jest również wynajmowana przez osoby z zewnątrz. 
- Pana wnioski, co Komisja mogła by zrobić dla pańskiego klubu?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Samorządy mają obowiązek zapewniania warunków dla organizacji.
- Dużo młodzieży przychodzi do mnie i mówi że nie mają gdzie grać w piłkę nożną na terenie 

Piasków.
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Dariusz Pietrzykowski                -                             Klub Sportowy „ Górnik Piaski”  

- Do mnie się nikt nie zgłosił o wynajęcie sali.  
Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Chciałem  zapytać  o  możliwość  udostępnienia  sal  gimnastycznych  w  szkołach,  przede 
wszystkim interesuje mnie „Skałka”.

- W SP Nr 7 są stoły tenisowe, pytanie czy była możliwość zagrania tam. 

 Dominik Penar                             -               Przewodniczący Komisji  

- Czy skierowaliście państwo pismo do pani dyrektor w tej sprawie?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Nie.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jeżeli klub uzyska zgodę władz Miasta i dyrektorów placówek to na pewno klub będzie mógł 
korzystać z sal bezpłatnie. Jestem jak najbardziej za tym żeby pomóc prezesowi tego klubu by 
mógł odbywać zajęcia. Ponieważ hala MOSiR jest przepełniona żeby klub mógł korzystać z 
sal placówek oświatowych.

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- Kolejna sprawa to oświetlenie boiska.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Również jestem za by młodzież mogła korzystać z boiska w godzinach wieczornych.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Bardzo proszę o przygotowanie planów, projektów, które macie i ewentualnych wniosków i 
wtedy my się do tego ustosunkujemy i zatwierdzimy w formie wniosku.

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  

- /Przedstawia plan na 2007r./

Hanna Szołowska                         -                             Członek Komisji  

- Powinniśmy cieszyć się z tego, że takie stowarzyszenia powstają w Czeladzi.  Początki  są 
zawsze trudne. Trzeba najpierw pokazać na co stać takie stowarzyszenie, a potem dopiero 
wymagać. Jeżeli pokarzecie, że robicie dobrą robotę na terenie Miasta to na pewno będziecie 
mogli liczyć na pomoc i wsparcie Miasta.

Krystian Dąbrowski                      -                             Członek Komisji  

- Ile osób korzysta z zajęć?

Przemysław Szałański                -                             Młodzieżowy Klub Sportowy „ Piaski”  
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- Trudno mi powiedzieć.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Dziękuję. Proszę o przygotowanie materiałów w takim zakresie jak pozostałe kluby.
- Prosiłbym również wszystkie kluby o przygotowanie pisemnej informacji na temat „Akcji Zima” 

i dostarczenie pani kierownik Wąsowicz.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przystępujemy do omówienie i przegłosowanie planu pracy Komisji na 2007 rok.

Dyskusja Komisji na temat planu pracy Komisji na 2007r.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przystępujemy do przyjęcia planu pracy Komisji na 2007rok. Kto z państwa jest za przyjęciem 
planu pracy?

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził,  że  ramowy plan pracy Komisji  Edukacji,  Kultury i  Sportu został 
przez Komisję zaopiniowana pozytywnie. ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu)

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę o przegłosowanie wniosku zgłoszonego przez radną Danutę Walczak.
- Kto z państwa radnych jest za?

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu został przez Komisję 
zaopiniowana pozytywnie. 

Komisja przyjęła następujący wniosek:

Komisja po wysłuchaniu sprawozdań z działalności Klubów Sportowych wnioskuje o 
wyremontowanie  w  ramach możliwych  środków  finansowych  na  boisku  sportowym 
MOSiR’u:  skoczni  w dal,  bieżni,  rzutni  do oszczepu co pozwoli  sprawnie realizować 
zadania z zakresu kultury fizycznej.
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Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do spraw bieżących.
- Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji zamykam posiedzenie Komisji.

     P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
       Komisji Edukacji, Kultury,
                     i Sportu

              Dominik Penar
Protokołowała:
Agnieszka Pilarek
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